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Protokół 
z XLI  zwyczajnej sesji Rady Gminy  Liniewo 

odbytej w dniu 24 października 2014r. w godz. od 9.00 do 11.50  w 
Świetlicy GOKSiR w Liniewie 

 
Ad.1 
Sesję otworzył i przywitał zebranych Przewodniczący Rady Gminy  Pan Wiesław 
Szarmach stwierdzając, że obrady są prawomocne, ponieważ  w sesji uczestniczy 
15 radnych. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 
(Listy obecności w załączeniu do protokołu) 
 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych i Wójta czy 
wnoszą uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji 
 
Wójt – proszę o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia rocznego planu współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2015 rok. 

 

Nikt nie zgłosił więcej uwag do proponowanego porządku obrad. 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wyrażają zgodę na 

wprowadzenie  projektu uchwały w sprawie uchwalenia rocznego planu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2015 rok. 

 
Radni 15 głosami „za” wprowadzili uchwałę do porządku obrad sesji, 
 
Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli porządek obrad sesji, który brzmi 
następująco: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku dziennego. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i wnioski radnych. 

6. Omówienie stanu bezpieczeństwa publicznego i ochrony p.poż. w gminie. 

7. Ocena działalności placówek kultury w I półroczu 2014 r. 

8. Informacja o oświadczeniach majątkowych za 2013 r. 

9. Podjęcie uchwał w sprawach:    

a) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu, 

b) wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy 

Liniewo, 

c) zmian w budżecie gminy, 
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d) zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Liniewo na 

lata 2014 – 2020, 

e) rozpatrzenia ponownej skargi na działalność wójta gminy, 

f) rozpatrzenie ponownej skargi na działalność wójta gminy,  

g) uchwalenia rocznego planu współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2015 

rok. 

10. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

11. Wolne głosy i wnioski. 

12. Zakończenie sesji. 

 
Ad.3 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, czy wnoszą 
uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. 

 
Radni nie wnieśli żadnych uwag do protokołu. 
 
Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli protokół z poprzedniej sesji. 
 
Ad. 4  

Sprawozdanie Wójta Gminy Liniewo z podjętych działań okresie między sesyjnym. 

(sprawozdanie w załączniku do protokołu) 

   
Ad. 5  
Interpelacje i wnioski radnych 
 
Stanisław Burek – chciałbym przypomnieć o interpelacji, która zgłosiłem na 
poprzedniej sesji odnośnie znaków na parkingu przy kościele a kilka dni wszystkich 
świętych będzie duży napływ samochodów a znaki usprawniłyby ruch, druga sprawa 
również z poprzedniej sesji to wniosek o dofinansowanie kwoty 1800zł, której zabrakło 
na dokończenie remontu OSP w Lubieszynie potrzeba była, druhowie bardzo się starali 
w budżecie straży środków nie ma na poprzedniej sesji Pan Wójt się przychylił na 
spotkaniu był Pan Sekretarz, poczułem się jak bym chciał wyłudzić 1800zł nie tędy 
droga przedstawiłem sytuacje na zarządzie, że trzeba po prostu tę kwotę zapłacić i 
zrobiliśmy zrzutkę i zapłaciliśmy brakującą kwotę uważam, że 1800zł przy dobrych 
chęciach dałoby się wygospodarować, czy przy takim układzie gdzie ludzie społecznie 
pracują czy naprawdę to się opłaca chciałbym również, aby komendant i 
przewodniczący się do tego odniósł. 
 
Marcin Łankowski – chciałbym zapytać czy byłaby możliwość wybudowania parkingu 
dla podróżujących w Dece w okolicy zakrętu, chciałbym też zgłosić interpelację, aby 
stworzyć film promujący gminę mógłby być on stworzony przez młodzież, ponieważ ich 
punkt widzenia jest inny, można byłoby ogłosić konkurs dla uczniów, studentów 
mogliby stworzyć film o własnej miejscowości a następnie byłby on złączony w całość, 
chciałbym również zgłosić usterki na Orliku przy szatni płytki nie trzymają poziomu jak 
napada deszcz powstaje kałuża wody po prostu taki bubel w szlaku komunikacyjnym na 
środku jest kołek ogranicznik do drzwi czy nie lepiej byłoby zamontować silowi ki w 
drzwiach, jeszcze uwaga odnośnie sali w Iłownicy jest tam wysoki krawężnik a sala jest 
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już rok oddana do użytku trzeba obniżyć ten wjazd, bo można uszkodzić sobie coś w 
samochodzie. 
 
Jerzy Bałachowski – pana Michnowskiego niestety nie ma dzisiaj, ale chciałbym 
podziękować za wykoszenie poboczy zobowiązał się wykonać to na własny koszt i tak 
też zrobił, dziękuję również za wykonanie ul. Staropolskiej bardzo porządna firma to 
wykonała, jak będzie z odśnieżaniem, problem jest również z kanalizacja strasznie 
śmierdzi, w Sali OSP Wysin jest też jest gdzieś przeciek pod pokojem, który jest u góry, 
mieliśmy ostatnio również awarię bojlera, ale poradziliśmy sobie w własnym zakresie. 
 
Zdzisław Bela – odpowiem na interpelację Pana Marcina planowana jest budowa 
kanalizacji i mają być prowadzone tam roboty, dlatego też będzie to zrobione na wiosnę, 
chciałbym też zapytać czy jest możliwość wymiany wodociągu obecny ma już 50 lat a 
prace będą przeprowadzane dokładnie wy ty samym miejscu czy nie warto byłoby 
wymienić, chociaż jakąś część. 
 
Zbigniew Rekowski – chciałbym zgłosić potrzebę przycięcia krzaków przy drodze Orle 
– Garczyn. 
 
Sławomir Zabrocki – bardzo dziękuję za wyremontowanie sali w Chróstach Wysińskich 
i za plac zabaw, który powstaje. 
 
Wojciech Prądziński – dużo ludzi narzeka na Ośrodek Zdrowia, że jest duża rotacja 
lekarzy idzie się do jednego, który daje skierowania na badania a następnym razem 
znów już nie ma lekarza czy można coś w tym kierunku zrobić czy gmina ma na to jakiś 
wpływ. 
 
Tadeusz Borkowski – dziękuję za wszelkie inwestycje, które zostały wykonane w 
ostatnim czasie w Orlu chodniki i plac zabaw teraz jest to na miarę XXI wieku i dalej, ale 
w trosce o bezpieczeństwo czy jest możliwość zainstalowania monitoringu. 
 
Benedykt Knitter – chciałbym podziękować za prace wykonane w Sobączu w 
szczególności za okna. 
       
Ad. 6  
Omówienie stanu bezpieczeństwa publicznego i ochrony p.poż. w gminie. 

(informacja w załączeniu do protokołu) 
 
Ad. 7 
Ocena działalności placówek kultury w I półroczu 2014 r. 

 (informacja w załączeniu do protokołu) 
 
Grzegorz Michnowski – pani dyrektor współpracujecie z innymi zespołami 
oświatowymi i szkołami, dlaczego nie  zostało to ujęte. 
 
Lucyna Piwowarczyk – to tylko przeoczenie, ale następnym razem zwrócimy na to 
uwagę jesteśmy otwarci dla wszystkich, którzy nas o to poproszą. 
 
Wiesław Szarmach – pani dyrektor na Radę się też chyba obraziła, bo też nas nie ujęła. 
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Ad. 8 
Informacja o oświadczeniach majątkowych za 2013 r. 

 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał informację Urzędu Skarbowego z analizy 
oświadczeń majątkowych radnych. 
(informacja w załączeniu do protokołu) 
 
Ad. 9 
Podjęcie uchwał w sprawach:   
 
a) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 

 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 

 
Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 

b) wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Liniewo  
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
 

c) zmian w budżecie gminy, 
 
Skarbnik omówiła zmiany w budżecie gminy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
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Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 

d) zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Liniewo na lata 
2014 – 2020. 
 
Skarbnik omówiła zmiany w wieloletniej prognozie  finansowej Gminy Liniewo. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 

e) rozpatrzenia ponownej skargi na działalność Wójta Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poprosił przewodniczących komisji o 
przedstawienie opinii dotyczących skargi  
 
Jerzy Bałachowski Przewodniczący Komisji Rolnej i Ochrony Środowiska – 
zasięgnęliśmy opinii pani mecenas komisja uznała, że skarga jest bezzasadna. 
 
Grzegorz Michnowski Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 
Zdrowia i Opieki Społecznej – szeroko omawiana była skarga na posiedzeniu 
komisji uznaliśmy ją za bezzasadną. 
 
Benedykt Knitter Przewodniczący Komisji Komunalnej i Budżetu -  omawialiśmy 
skargę komisja podjęła decyzję, że jest ona bezzasadna. 
 
Tadeusz Borkowski Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – podtrzymujemy swoją 
poprzednią decyzję o bezzasadności skargi. 
 
Wiesław Szarmach – myślę, że pomimo procedur sesji  Rady Gminy zrobimy dzisiaj 
wyjątek i udzielimy głosu przybyłym gościom. 
 
Brygida Rekowska – bardzo nas to wszystko dziwi, te decyzje przecież jest wyrok 
Sądu Wojewódzkiego o uchyleniu decyzji Wójta. Sąd dopatrzył się nieścisłości 
Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska wskazała, że raport jest sfałszowany w tym 
samym czasie jeden raport mówi, że jest dzikie ptactwo rolnik otrzymuje 
dofinansowanie dwa badania w maju 2008 roku raport działki pod wiatraki mówi, że 
nie ma ptaków natomiast raport o dofinansowanie mówi, że jest dzikie ptactwo to jest 
po prostu jakaś manipulacja pisaliśmy do Wójta do Starostwa sprawa trafiła również do 
Samorządowego Kolegium Odwoławczego, działka, w której stronami są nieżyjący 
ludzie, my graniczymy bezpośrednio z działką mąż i ja, ale nie jesteśmy stronami. W 
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tej sprawie 220 ludzi podpisało się przeciwko, my ich tylko reprezentujemy mamy 
dowody, że manipulacja jest stronami inwestycja jest niezgodna z prawem ludzie są 
oburzeni mamy na to dowody  

Wiesław Szarmach – udzieliłem głosu Panu Cempie proszę bardzo. 

Brygida Rekowska – przepraszam ja nikogo nie straszę, minie straszono z firmy 
dostałam list z pogróżkami najpierw był telefony, jeśli pan mówi o straszeniu 
dostałam telefon z firmy 3E Liniewo przedstawił się i mówi pani Rekowska 
spotkajmy się może jakieś zadośćuczynienie dla pani, jeśli pani odstąpi, dostałam 
telefon następny nie robię z tego tajemnicy wszyscy o tym wiedzą. 
 
Eugeniusz Cempa – zdaje się, że Pan Zbigniew Rekowski może pogłębić tą 
informację zdaje się, że jest też w to trochę zamieszany. 

Brygida Rekowska – tak, dostałam znów telefon może jakieś zadośćuczynienie. 

Zbigniew Rekowski – dlaczego pan do minie mówi, że jestem w coś zamieszany. 

Brygida Rekowska – przepraszam bardzo może skończę nie skorzystałam z tego, 
nie wzięłam pieniędzy od firmy, dostałam list z pogróżkami z Cypru pieczątka z 
Cypru, że jeśli nie wycofam wniosku o łąkach ptasich żeby pan Wójt zbadał, jaka jest 
prawda to zrobią sprawę cywilną i będę płacić 55mln odszkodowania, bo ja im robię 
szkodę z firmy dostałam list dostałam z pieczątką z Cypru no, co tu jest grane i pan 
mówi o straszeniu ja nikogo nie straszę to mnie się starszy my jak z mężem 
wychodziliśmy na spacer zgłaszałam do policji zgłaszałam, że czuję się zagrożona w 
swoim domu szliśmy na spacer to ktoś zawsze za nami szedł pilnował nas telefony, 
samochód za nami jechał no ludzie ja chcę mieszkać spokojnie chyba nasz każdy 
obywatel ma prawo do godnego życia i spokoju, zgłaszałam to na policję, że ludzie 
mnie obserwują za mną chodzą, co to ma być. 

Zbigniew Rekowski – proszę o dokładne zapisanie tego w protokole jest tu 
kierownik rewiru, bo pan w tej chwili mnie oczernia ja w nic nie jestem zamieszany  

Eugeniusz Cempa – przepraszam wycofuje to, co powiedziałem. 

Zbigniew Rekowski – teraz pan przeprasza, teraz jest za późno. 

Eugeniusz Cempa – sprawa ma swój początek w 2008r właściciele Jolanta i 
Wojciech Kreft Pan Wojciech Kreft, który nie jest właścicielem działki zgłaszają do 
programu rolno środowiskowego właścicielem jest Pan Andrzej i Jolanta Kreft tego 
obszaru, który jest wskazany pod inwestycję i na ty samym obszarze, który został do 
tej inwestycji zaliczony. W tym samym czasie rolnik Pani Jolanta i Pan Wojciech 
zgłosili akces do prowadzenia programu rolno środowiskowego i na tym obszarze 
były prowadzone badania trzykrotnie w kwietniu, maju i czerwcu 2008 roku i z tych 
badań, których nie narzucał, ani pan Warczak, ani pan Szarmach, ani ktoś z powiatu 
ani ktoś z władz Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa, to rolnik sam 
powołał eksperta listy Ministerstwa Rolnictwa i stwierdzono, że tak na tym obszarze 
są gatunki ptaków chronionych i na bazie tego tym rolnikom przyznano dotację. 
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Natomiast równolegle zgodnie z decyzją Pana Warczaka w czerwcu rozpoczynają się 
badania środowiskowe pod inwestycję, czyli budowę elektrowni wiatrowej 17 turbin 
wiatrowych nie wiatraków tylko turbin a to urządzenia przemysłowe okazuje się że, 
na tym samym obszarze gdzie ekspert odpowiada głową są gatunki ptaków 
chronionych takich jak krzyki, czajki i derkacze a w badaniach, których zostały ujęte 
w raporcie pan Warczak decyduje 18 czerwca 2008 roku o tym, że te badania trzeba 
przeprowadzić firma 3E przeprowadza badania w sposób błyskawiczny, bo obieg 
dokumentów trwało ok 6 tygodni. Zapisy są zapisami fikcyjnymi, ponieważ są 
całkiem inne niż tamten, co mów o faunie i popularnych skowronkach nikt tego 
terenu po prostu nie badał ma to swoje potwierdzenie w dokumentach. Myśmy 
swoje wątpliwości zgłosili chcieliśmy rozmawiać, ale nikt nie chciał, bo i po co. 
Zaczęła się nagonka na komitet i ludzie, którzy w Orlu protestowali i większość ludzi, 
którzy zapisali się do mojego stowarzyszenia ja też uważam, że jest to nie „fair” i nie 
powiem, co bo trzeba by było użyć mocniejszych słów użyć, więc ten cały raport jest 
lipą w sensie merytorycznym. Jest jeszcze inny aspekt tej sprawy to żeby ten raport 
przyjąć miał prawo się każdy wypowiedzieć i to, co pani Brygida zasygnalizowała, że 
stronami są osoby, które już od dawna nie żyją, ale są stronami i nagle się okazuje, że, 
stroną w czasie postępowania nie było Spółdzielni Mieszkaniowej „Orlewianka” a 
teraz nagle się okazuje, że jest nie wiadomo skąd. Państwo Rekowscy nie zostali 
uznani za stronę, mimo że ich działka graniczy bezpośrednio z terenem pod 
inwestycję a więc zgodnie z prawem powinni być uznani za stronę. Natomiast inne 
osoby nie były powiadomione, że są stroną złożyły wnioski w 2011 roku, żeby być 
stroną, ponieważ bezpośrednio graniczą z terenem do dzisiaj nie dostały odpowiedzi 
od urzędu, więc proszę państwa, o co tu chodzi. Zgłosiliśmy te wnioski do 
Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska, bo chodziło o ekspertyzy i naglę się 
okazało, że są te ekspertyzy myśmy w pismach do pana Warczaka wskazywali, że 
trzeba ponownie rozpatrzyć całą decyzję środowiskową i wziąć pod uwagę nowe 
uwarunkowania wskazywaliśmy gdzie te zapytania trzeba złożyć i co pan Warczak 
zrobił złożył zapytanie w sprawie ekspertyzy do nas, ale oczywiście nam grożąc 
paluszkiem. My wiedzieliśmy gdzie są te ekspertyzy, ale czekaliśmy na działania 
urzędu pan Warczak wysłał zapytania do pana Andrzeja Krefta, który tej decyzji 
rolno środowiskowej nie podejmował, czyli tego programu, nie do pani Jolanty i pana 
Wojciecha tylko do pana Andrzeja. Państwo Kreftowie mieszkają w powiecie 
chojnickim to zapytanie było złożone do ARMiR w Kościerzynie jak wiecie państwo 
zgłasza się zapytania odnoście rolnika nie gdzie jest jego działka tylko do miejsca 
gdzie zamieszkuje, a więc zapytanie powinno być złożone do Chojnic.  Przepychanki 
te trwają od kilku miesięcy. Pani Brygida Rekowska pan Bolesław Rekowski nie 
zostali uznani za strony, mimo że pierwotnie w 2011 roku pan Warczak uznał ich za 
stronę konkretnie Panią Brygidę teraz się z tego wycofał, więc wniosek nasuwa się 
jeden, że jeśli ta inwestycja ma powstać to niech powstanie na bazie czystej jasnej 
sytuacji a nie jeden wielki „misz masz”. Panie Borkowski, co pan powiedział na sesji 
sierpniowej ja nie byłem obecny, ale z racji na temat jak komisje pracowały 
podjęliście decyzję nie zapoznając się ze wszystkimi dokumentami pytam na bazie, 
czego tą decyzję podjęliście, to pytanie kieruję również do komisji rolnej i ochrony 
środowiska, więc panowie wiem, że ani moje słowa ani pani Brygidy was do niczego 
nie przekonują, bo wy pracujecie w pewnym systemie funkcjonujecie mam ogromny 
żal. 

Ryszard Kruszyński – ja przepraszam, ale, w jakim systemie my pracujemy. 
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Eugeniusz Cempa – no jak to jesteście w Radzie to jest system Rada.  

Sekretarz – organ. 

Eugeniusz Cempa – tak jest, organ najwyższa władza w gminie i jeśli rzuciliście 
takie słowa, bo mam tu świadków to pytam na podstawie, czego taką decyzję 
podjęliście. Pisaliśmy pisma, Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska trzy razy 
wysyłała pisma do nas i do firmy 3E Liniewo wskazując o błędach o konieczności 
ponownego przeprowadzenia badania środowiskowego. Pan Warczak te dokumenty 
dostał te same dokumenty zostały wysłane do Starosty Powiatowego, ponieważ 
dotyczyło to budowy i wszystko to zostało zamiecione i ostatnie pismo z RDOŚ, że 
będzie musiała, jeśli inwestycja powstanie będzie musiała odpowiednie środki 
przedsięwziąć. Ja te dokumenty wszystkie mam i zobaczymy i w tym wszystkim 
najgorsze jest to, że trzeba się posiłkować się fauną, czyli ptakami i innymi 
zwierzętami, żeby chronić ludzkie zdrowie a może i życie. Podam jeszcze przykład 
odnośnie oddziaływania, że pan Cempa to tymi żurawiami może się obkładać 
odsyłam do województwa kujawsko – pomorskiego Marszałek tego województwa 
zlecił w powiecie rypińskim badania, te badania miały pokazać wpływ farm 
wiatrowych na trzodę chlewną w tym świnie i gęsi. Wybudowano fermy przy  
turbinach o mocy 2 MW w sumie wybudowano 6 ferm w odległości 50 metrów, 
500metrów i 1000m od turbin wiatrowych. Ta sama populacja gęsi i prosiąt i 
warunki bytowania. Eksperyment trwał 200dni odsyłam do przeczytania, starty w 
przyrostach gęsi i świń o ok 20% mówię o tym, aby wydział rolny się tym 
zainteresował, więc jeśli na zwierzęta ma wpływ a my jesteśmy bardziej wrażliwi niż 
zwierzęta to na nas też. Wystarczy trochę pooglądać telewizji na Polsacie, na TVN, na 
TTV i zobaczyć, co dzieje się w Starym Jarosławiu tam stoją turbiny na 220 metrów 
cała farma, żeby bardziej ekologiczne było i proszę porozmawiać z ludźmi, którzy 
tam żyją można jechać zobaczyć byłem tam pod koniec sierpnia. Jeśli inwestycja 
powstanie wracam do tego, co kilka lat temu powiedziałem to w Orlu będzie piekło 
ludzie w Orla pouciekają, bo nie będą w stanie tam normalnie żyć, bo ten hałas 
generowany jest słyszalny i niesłyszalny tak zwany infradźwięki w naszym kraju nie 
ma o tym mowy, mimo, że eksperci mówią wyraźnie. Prawo budowlane z lat 60 
ubiegłego stulecia i nikt tego nie poprawia, ponieważ jest wygodne dla inwestorów. 
Pani poseł Zalewska z PIS-u proponowała zmiany i wszyscy skoczyli na nią, bo jest 
wielki biznes do zrobienia i wielkie pieniądze do wzięcia. Byłem w ubiegłym roku w 
grudniu na konferencji w Gdyni poświęconej energii odnawialnej, na której byli 
przedstawiciele wszystkich ugrupowań politycznych omawiano 3 grupy wiatrakowa, 
elektrownie wodne i ogniwa fotowoltaiczne i gazownie, które mają produkować 
energię z biogazu i co się okazało, że im nie chodziło o ochronę środowiska tylko o 
to, aby rząd pozostawił dopłaty tak zwane zielone certyfikaty. Jeden z radnych 
wypowiedział się w prasie, że energia będzie tańsza nie będzie tańsza do każdego 1 
MW który kosztuje 100zł panowie, którzy mają interes w farmach wiatrowych 
dostają dopłaty tzw. zielone certyfikaty dopłaty 250zł do tego 1 MW. Cudów nie ma 
ta energia nie będzie tańsza. Zakłady energetyczne muszą przyjmować energie z 
farm w pierwszej kolejności taki biznes wszyscy będą mogli zakładać mają 
zapewnienie sprzedaży i dopłaty. Radzie Gminy i panu Wójtowi wskazałem 
zapytanie, co jeśli inwestycja powstanie i będzie miała negatywny wpływ na 
mieszkańców w tym pasie, jakie pan Warczak przedsięwziął środki by eliminowały 
negatywne skutki przykładów jest wiele z Polskie i z zagranicy, że oddziaływania 
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szkodliwe są i pytam czy inwestor zobowiązał się wypłacać w takich przypadkach 
odszkodowania ludziom czy będzie ich leczył na własny koszt było milczenie, żadnej 
odpowiedzi. Zadano te pytania na spotkaniu przedwyborczym w Orlu gdzie czułem 
się jak w gnieździe os żadnej odpowiedzi przecież. Jeśli inwestycja powstanie cały 
obszar będzie ograniczony, co do inwestowania pytałem również, jakie będą 
ograniczenia, jakie są warunki umowy, którą podpisali państwo Kreft z inwestorem 
jaki będzie obszar oddziaływania gdzie Państwo X graniczą z terenem pod 
inwestycję i nagle się dowiedzą, że na swojej działce nie będą mogli nic wybudować 
albo będą mogli, ale tylko na warunkach firmy inwestora czy ktoś odpowiedział na to 
pytanie nikt. Z doświadczeń Polskich i zagranicznych wynika, że straty są ogromne w 
Wielkiej Brytanii inwestorzy musieli wykupić całe obszary, ponieważ przegrali w 
sądach z tego tytułu w Stanach w Kanadzie i w Wielkiej Brytanii i innych krajach w 
Niemczech państwo wypłaca wysokie odszkodowania do dzisiaj, jeśli ktokolwiek zna 
firmę ubezpieczeniową Allianz to można odszukać, jakie kwoty były wypłacane, jako 
odszkodowania. W gazetce miesięcznej ukazało się w sprawie elektrowni wiatrowej 
gdzie niejaki pan Łankowski nie wiem czy to chodzi o pana radnego czy kogoś 
innego, ale ktoś pozwolił to zamieścić, że w Niemczech 70% energii jest z 
odnawialnych źródeł energii absurd jakiś Niemcy wybudowali tyle elektowi żeby 
zaspokoić 20% trzeba podzielić to przez 4 i faktycznie to 5%. 

Ryszard Kruszyński – Niemcy likwidują elektrownie atomowe na rzecz 
odnawialnych źródeł energii, niech pan tu przestanie kręcić. 

Eugeniusz Cempa – pani Merkel powiedziała, że elektrownie wiatrowe nie rozwiążą 
problemów energetycznych Niemiec, powiedziała to w maju na spotkaniu z 
niemieckim biznesem tych samych słów użył nasz były premier pan Tusk w telewizji. 
Takie słowa, że elektrownie wiatrowe uratują nam życie jest po prostu fikcją, 
ponieważ panowie podjęliście decyzje w sierpniu nie uzasadniając jej. Napisałem do 
pana Przewodniczącego prośbę, żeby waszą decyzję uzasadnił, bo jeśli podjęliście 
decyzję to musi ona być merytorycznie uzasadniona, bo uzasadnienia w waszej 
uchwale nie ma. Ja w piśmie prosiłem i do dzisiaj nie otrzymałem odpowiedzi na to 
pismo termin ustawowy, w którym Rada Gminy powinna się do tego odnieś już 
minął. 

 
Grzegorz Michnowski – Panie Cempa, że Pan Warczak jest inwestorem nie 
wiedziałem  
 
Eugeniusz Cempa – jeśli powiedziałem, że jest inwestorem to źle się zrozumieliśmy. 
 
Grzegorz Michnowski – cały czas mówi pan, pan Warczak  
 
Eugeniusz Cempa – ale co nie nazywa się tak pan, pan Warczak jest panem 
Warczakiem 
  
Grzegorz Michnowski – na terenie Gminy jest Wójtem Gminy włodarzem gminy. 
 
Eugeniusz Cempa – włodarzem gminy jest rada najwyższa władza rada z panem 
Szarmachem. 
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Grzegorz Michnowski – pani Rekowska obok pani działki jest droga, dlatego nie jest 
Pani stroną. 
 
Brygida Rekowska – jest pan w błędzie zbadałam to nie w gminie a w powiecie tam 
nie ma drogi tylko ludzie sobie tak jeżdżą. 
 
Grzegorz Michnowski – jeśli racja jest po waszej stronie to, dlaczego Sądy nie 
uchyliły tej decyzji jeśli Sąd ją uchyla to jest ona od nowa rozpatrywana, działkę 
można każdemu wydzierżawić i ma prawo iść do agencji po dopłaty czy idzie do 
Chojnic czy gdzie indziej tego samego się dowie, cały czas mieszacie cztery lata minęły 
zbliżają się wybory i znów jest to samo. 
 
Brygida Rekowska  - proszę mnie do polityki nie mieszać, bo mnie to nie interesuje. 
 
Jerzy Czapiewski – pytanie mam do Pana Cempy, bo stwierdził, że ludzie będą padać 
jak muchy, Wietcisa to jedno wielkie bagno 50lat temu była wybagrowana a dzisiaj 
tam jest wszystko zgnite drzewa śmieci a nawet pęki słomy, mówił Pan kiedyś, że 
ryby z rzeki będą wyskakiwały, ale nie interesuje was to, że rolnicy nie będą mogli 
kosić siana, bo wszystko im zaleje myślicie, że ludzie na wsi są ciemni. Gospodarstwa 
przechodzą na pokolenia a pan im wciska ciemnotę, że jak wiatraki będą, będzie 
promieniowanie i robaki z ziemi wyskoczą myślicie, że ludzie naprawdę są aż tak 
ciemni. 
 
Marcin Łankowski – informacji do gazetki prawdopodobnie udzielał mój ojciec, 
zatrzymujecie cały czas inwestycję, jeśli wiatraki są szkodliwe, bo tak uważacie to 
proszę podać gdzie na terenie Rzeczypospolitej Polskiej był ewidentny przypadek 
zgonu człowieka, zaproponujcie inną alternatywę i rozwiązania, które przyniosą 
korzyści gminie. 
 
Jerzy Bałachowski – dlaczego nie wspominacie o kominach o dymach. Państwo Kreft 
uzyskali dopłaty pod te działki, jeśli będzie to niezgodne z prawdą to te dopłaty im 
cofną i będą musieli je zwrócić jestem miłośnikiem ptactwa, ale wszystko musi mieć 
swoje granice nawet Minister Rolnictwa podjął decyzję o odstrzeleniu kormoranów.  
W Starym Wiecu jest bardzo dużo żurawi i robią wielkie szkody chciałem 
doprowadzić do spotkania, aby pokazać, jakie szkody zostały wyrządzone, ale niestety 
zachorowałem i nie doszło do spotkania. Odnosząc się do wiatraków to zawsze będę 
za, ale pytanie czy one powstaną. 
  
Wójt - sprawy toczą się długo były rozpatrywane przez Sąd, ale odrzucił skargi i dla 
gminy te postępowania zostały umorzone zgodnie z prawem. Rada nie jest od 
merytorycznej oceny ją od tego inne służby takie jak RDOŚ. Dziękuję za komplementy 
także te po nazwisku, ale powiem tak  byle kto, byle czym nie jest w stanie mnie 
obrazić.    
           
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
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Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
 

f) rozpatrzenia ponownej skargi na działalność Wójta Gminy 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 
g) uchwalenia rocznego planu współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2015 

rok. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 
Ad. 10 
Odpowiedzi na interpelacje radnych 
 
Wójt – znaki – zostały one zamówione mają przyjść w ciągu tygodnia i będą one 
zamontowane, 
- krzaki – przyjmujemy do wiadomości przekażemy do zarządu dróg, jeśli chodzi o 
żywopłot przy leśniczówce skonsultuję tę sprawę, 
- okna w świetlicy w Sobączu – nie zapomniałem, termin realizacji jest do końca 
miesiąca, 
- odśnieżanie – postępowania są w trakcie będziemy brali pod uwagę, rzetelność, 
solidność, sprzęt a także doświadczenie, 
-  kanalizacja problem z odorami – jesteśmy w trakcie zamawiania bio filtrów po 
zamontowaniu powinno być dobrze, 
- cieknąca woda w szaletach – wyślemy hydraulika, aby zbadać gdzie może być usterka, 
- monitoring – podzielam pogląd, aby to zabezpieczyć, ale to w przyszłym roku. 
 
Skarbnik – podpisaliśmy umowę na 14000zł na cały zakres robót jest to umowa 
ryczałtowa i nie ma możliwości jej aneksowania. 
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Piotr Piwowarczyk – umowa na montaż okien zawarta jest do końca miesiąca i będzie 
to wykonane w terminie. 
 
Wójt – usterki na orliku – zgłosimy do referatu. 
 
Wiesław Szarmach  - myślę, że Pani Skarbnik jasno to wytłumaczyła chciałbym żeby 
było na wszystko, ale my, jako rada nie możemy. 
 
Tadeusz Kotas – dziękuję za słowa, że jestem niezastąpiony kwestia zmienności lekarzy 
jest wszędzie lekarz bierze historię choroby pacjenta i jest tam wszystko napisane. Od 
roku choruję, ale kiedy mnie nie było byli inni lekarze, próbowaliśmy rozwiązać ten 
problem zatrudniliśmy panią, ale zaszła w ciążę i jest na zwolnieniu. Sytuacja  zależy od 
tego jak będzie pozwalało mi na to zdrowie, będziemy szukać nowego lekarza. 
 
Wojciech Prądziński – lekarz żeby skutecznie leczyć musi poznać pacjenta. 
 
Tadeusz Kotas – nie da się tak zaraz znaleźć lekarza, ale tak jak wspominałem wszystko 
zależy od mojego stanu zdrowia.   
 
Stanisław Burek – oczywiście odpowiedz padła, ale mając na względzie gospodarza 
mieliśmy na uwadze dobro. Uważam, że przy dobrych chęciach pieniądze mogły się 
znaleźć, ale myśmy wyłożyli ze swoich własnych, nie zachęca to do jakiejkolwiek pracy 
społecznej. 
 
Ad. 11 
Wolne głosy i wnioski 
 
Brunon Kupper – chciałbym podziękować panu Wójtowi, że świetlica wygląda 
estetycznie, dziękuję za tablicę ogłoszeń powinna być pod szybą, bo wiatr wieje i zrywa 
te ogłoszenia ale można to jeszcze zrobić, dobrze że plac zabaw powstanie. 
 
Józef Moritz – chciałbym podziękować za dokonania w Garczynie dokończenia chodnika 
trwało to co prawda 3 lata ale za sprawą moją, pana Michnowskiego i Wójta został o 
dokończony  i dziękuję za wylanie asfaltu na drodze. 
 
Brygida Rekowska – cieszy minie troska o dzieci i powstające place zabaw, ale dlaczego 
mając taką świetlicę dzieci mają zabawy w piwnicy w bloku numer 3. Jest tam ciasno 
dzieci wychodzą spoceni rodzice zgłaszają to a pan radny Rekowski widzi tylko krzaki. 
Proszę mnie z wyborami nie łączyć jest mi przykro czy będzie ten Wójt czy inny jest mi 
bez różnicy ale wymagam rzetelności.  
 
Tadeusz Borkowski – trzeba zacząć od tego na jakiej zasadzie  ta świetlica działa, 
pomieszczeni jest na cele sołectwa. 
 
Brygida Rekowska – tak ale miało to być tylko na czas jak nie było świetlicy, dzieci nie 
powinny się tam bawić. 
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Tadeusz Borkowski – była sugestia, aby zająć się dziećmi, które potrzebują pomocy np. 
w nauce i aby było to miejsce małe ta świetlica, która ma funkcję socjoterapeutyczną 
praca z dziećmi, która mają problem. Duże świetlicy dzieci byłby rozbiegane i pomoc nie 
spełniałaby swojej funkcji. Pierwsze słyszę, że rodzice mają uwagi, jeśli jest taka 
potrzeba to w dużej świetlicy mogą się spotykać. 
  
Brygida Rekowska – nam chodzi tylko o dobro dzieci a jeśli ta k to trzeba wymówić jej 
użytkowanie.  
 
Eugeniusz Cempa – odniosę się do wypowiedzi radnych, panie Michnowski nie śledził 
pan sprawy i nie dziwię się, że teraz pan mówi, że nagle się pojawiła. Kampania 
wyborcza jest, co cztery lata, nie chcieliśmy awantur chcieliśmy normalnego działania 
pana Warczaka nic z tego nie wyszło i obiecuję, że złożymy wniosek o uchylenie decyzji 
środowiskowej. Odnośnie wypowiedzi pana Czapiewskiego Stowarzyszenie nie jest po 
to, aby sprzątać całą gminę. Na mój wniosek wysprzątano przy Wietcisie śmieci gruzy, 
które ktoś wyrzucił, razem z dziećmi ze Starego Wieca sprzątaliśmy odcinek do mostu a 
także przy jeziorze. Działania zostały podjęte coś robimy. Natomiast jak wycięto ponad 
200 drzew bez zezwolenia to nikt nie reagował, ale jak jedna lipa padła to był problem. 
Nie zgadzam się z decyzja mam sentencje wyroku pan Wójt odniósł się tylko do jednego 
punktu sprawa jest w Samorządowym Kolegium Odwoławczym natomiast my zrobimy, 
co się da.   
 
Ad. 14 
Zakończenie sesji 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 1150 

 
 
 
  
  Protokołowała                                                             Zatwierdzam 
                                                                                                                                                  
    Jolanta Flis                                                                        Wiesław Szarmach 
                                                                                                 Przewodniczący Rady Gminy  
 


